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ساختمان هایی که برق از سرشان می پرد
صاحبان املاکی هستند که زیبایی خانه های خود را به روشنایی نما گره زده اند و 

مصرف برق بالایی دارند.
از قدیم الایام نمای خانه ها برای صاحبانشان اهمیت زیادی داشته است و افراد تلاش می کرده اند تا 
نمای خانه خود را با سنگ ها و ابزار مختلف مزین کنند.مدتی است که نما های رومی و نما های دارای 
چراغ مورد اقبال قرار گرفته و مردم برای زیباسازی منازل خود از آن استفاده می کنند.بیرجند نیز از این 
قاعده مستثنی نیست و چند سالی می شود که مردم به سمت این نما ها کشیده شده اند.هر گوشه شهر 
را که می نگریم تعدادی از ساختمان های نورانی را می بینیم که در محله خود خاص هستند.اما بیشتر از 
زیبایی و جلوه این نما ها چیزی که ذهن را درگیر می کند این است که برای روشنایی این ساختمان ها 
در شب چه میزان برق مصرف می شود آن هم در دوره ای که مسئولین مدام مردم را به صرفه جویی 
تشویق و توصیه می کنند و اخطاریه هایی نیز در خصوص افزایش پلکانی بهای برق در صورت افزایش 

مصرف صادر می شود.
نمی توان این موضوع را نادیده گرفت که این نما ها در زیبایی مبلمان شهری موثر هستند، اما قطعا 
راه های دیگری نیز برای زیبایی نمای خانه ها به جز نورانی کردن وجود دارد.ابراهیمی یکی از شهروندان 
بیرجندی می گوید: در محله ما چندین ساختمان مسکونی با نما های پر از چراغ و نورانی وجود دارد.او 
می گوید: نمای این خانه ها در حالی چراغانی است که در بلوار پیامبر اعظم چراغ ها یکی در میان روشن 

است و خیلی از مناطق شهر نیز تاریک هستند.
این شهروند می گوید: چطور است که شرکت برق برای ما که فقط مصرف برقمان مربوط به داخل خانه 
است اخطاریه افزایش پلکانی بهای برق صادر می کند، اما برای این نما ها که مصرف برق بالایی دارند 
فکری نمی کند.اما مالکان ساختمان ها زیبایی و بالا رفتن قیمت خانه هایشان را دلیل استفاده از این نوع 
نورپردازی ها می دانند و دلایل مختلفی هم برای این کار خود دارند.یکی از صاحبان آپارتمان در بیرجند 
که چندین آپارتمان در اختیار دارد می گوید: کسی که می خواهد خانه اش را به فروش برساند باید علاوه 

بر استحکام بنای ساختمان به زیبایی خانه هم توجه داشته باشد.
او می گوید: تصور کنید در یک کوچه چندین خانه وجود دارند که هر کدام نمای خاصی دارند، یکی با 
سنگ و سیمان نما شده است و یکی هم نمای رومی با نورپردازی های زیبا دارد؛ هر خریداری که بیاید 
مسلما نورپردازی ها چشمش را می گیرد.این انبوه ساز می گوید: علاوه بر این موضوع  باید بگویم که پول 
برق را می دهیم و هیچ کدام از ساکنین و مالکان از این موضوع شکایتی ندارند که برای نمای خانه پول 
برق بپردازند.او می گوید: خیلی از افراد هم هستند که در خانه های کوچک خود می آیند و تعدادی زیادی 
لامپ روشن می کنند؛ برخی ها هم وسایل برقی پر مصرف دارند. چطور است که کسی به آن ها گیر 
نمی دهد؟این توجیهات همه سبب می شود تا استفاده از این نوع نورپردازی به فرهنگی تبدیل شود که 
ذخایر و ثروت کشور را هدر دهد.شرکت برق با وجود اینکه نمی تواند به طور مستقیم در برچیدن این نوع 
نورپردازی ها نقش داشته باشد، توانسته در شرایط بحرانی مصرف برق نسبت به قطع مقطعی برق این 
نوع از مشترکان اقدام کند.دادگر مدیر عامل شرکت توزیع نیروی برق خراسان جنوبی گفت: هم اکنون 
تعداد خانه هایی که نورپردازی غیرمتعارف نما دارند مشخص نشده اند.او گفت: قبوض صادره بر اساس 
تعرفه مصارف اشتراکی واحد های مسکونی صادر می شود و تفاوتی بین مشترکان وجود ندارد.دادگر گفت: 
برای اجرای نورپردازی های نما در منازل مسکونی نیازی به اخذ مجوز نیست، اما طبق رایزنی های انجام 

شده، نیاز است تا ملاحظاتی در این خصوص انجام گیرد.
مدیر عامل شرکت توزیع نیروی برق خراسان جنوبی گفت: طبق پیگیری های انجام شده از طریق راه 
و شهرسازی و نظام مهندسی ساختمان، قرار است در طراحی بنا ها و نورپردازی نمای آن ها ملاحظاتی 
صورت گیرد.او گفت: در ایام پیک بار از طریق پیامک و همچنین در قالب طرح شــهید عباسپور با 
همکاری بسیج محلات از مشترکان درخواست شده که نورپردازی نامتعارف نما را خاموش کنند.دادگر 
گفت: به طور معمول مشترکین با تذکر نسبت به قطع مصارف غیرضروری نمای تزئینی ساختمان اقدام 
کرده اند، اما در صورت عدم توجه مدیران ساختمان ها به کاهش مصرف، با قطع برق مواجه خواهند 
شــد.مدیر عامل شرکت توزیع نیروی برق خراسان جنوبی گفت: از کلیه مشترکین به ویژه مدیران 
ساختمان ها که روشنایی مشاعات ساختمان ها را کنترل می کنند می خواهیم نسبت به رعایت مدیریت 
مصرف و جلوگیری از اتلاف انرژی اقدام کنند.در حال حاضر ۳۹۹ هزار و ۵۰۰ مشترک برق در استان 
وجود دارند و میزان مصرف برق در خراسان جنوبی نسبت به پارسال ۳ درصد رشد داشته است.هر چه 
می گذرد شهر ها بیشتر به سمت مجلل شدن پیش می روند و شهروندان نما های زیبای خانه را نوعی 
ارزش تلقی می کنند.نما های دارای چراغ فراوان از جمله مواردی است که اخیرا مردم به سوی آن ها 
کشیده شده اند و گویا در خرید و فروش ملک نیز تأثیر زیادی دارند.هر چند مصرف برق در این نما ها 
بسیار بالا است، اما به نظر می رسد شرکت برق نمی تواند به طور مستقیم با این مصرف گرایی برخورد 

کند و تنها با صدور اخطاریه و یا در شرایط بحرانی قطع برق در این موضوع دخالت می کند.
در چنین شرایطی سازمان های متولی امور ساختمان مانند نظام مهندسی، شهرداری و راه و شهرسازی 
می بایست نسبت به صدور مجوزها بر اساس ضوابط به خصوص ضوابط مصرف برق و حوزه انرژی 
اقدام کنند.در کنار اقدام سازمان ها، مالکان و ساکنان این نوع از منازل و ساختمان ها نیز باید با توجه به 
نزدیک شدن به فصل گرم سال و بالا رفتن مصرف برق در استان و احتمال قطع شدن آن، نسبت به 

رعایت الگوی مصرف و خاموش کردن نماها اقدام کنند.

در حوزه آموزش؛

اتاق تبریز رتبه اول در بین اتاق های کشور را کسب کرداتاق تبریز رتبه اول در بین اتاق های کشور را کسب کرد
آذربایجان شــرقی – مسلمی : رییس اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تبریز 
با اشاره به کسب رتبه اول این اتاق در حوزه 
آموزش در بین اتاق های کشــور، گفت: در 
۱۱ ماه سال جاری ۸۱ دوره آموزشی عمومی 
و دوره آموزشــیADR- CPC بین المللی 
رانندگان حرفه ای و حمل کالاهای خطرناک 

از سوی این اتاق تشکیل شده است.
ژائله، افزود: در این دوره ها ۱۲ هزار و ۹۶۰ نفرساعت 
آموزش عمومی، پنج هزار و ۶۴۰ نفرســاعت آموزش 
بین الملل شــرکت کرده و بــرای ۶۰۰ نفر هر کدام 
۱۶ ساعت و در مجموع ۹ هزار و ۶۰۰ نفرساعت آموزش 

کارت بازرگانی ارایه شده است.
وی با اشــاره به فعال سازی مرکز پژوهش ها و ستاد 
نوآور و فن آور اتاق بازرگانی تبریز، اظهار داشت: در حوزه 
بین الملل اتاق تبریز ۱۰ هیــات  خارجی را به صورت 
حضوری و هفت هیات را نیز به صورت وبینار پذیرش 

کرده است.
رییس اتــاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی 
تبریز گفت: در این مدت اتاق تبریز ۸۱۵ مورد مشاوره  
برای اعضا و غیر اعضــا ارایه کرده و چهار مورد طرح  
پایش محیط کسب و کار انجام داده است. رییس اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تبریز گفت: این اتاق 
در ۱۱ ماه سال جاری ۱۹ هزار و ۴۳۶ فقره گواهی مبدا 

برای صادرات کالا از استان صادر کرده است.
یونس ژائله، افــزود: این گواهی ها برای صدور بیش 
از ۷۸۲ هــزار و ۳۷۲ تــن کالای صادراتــی به ارزش 
۴۲۴میلیــون و ۱۸۷ هــزار و ۴۰۸ دلار در حوزه های 

مختلف صادر شده است.
وی اظهار داشــت: عمده کالاها و محصولات صادر 
شــده از جمله شــامل کالاهای صنعتی، محصولات 
صنایع غذایی، ماشین آلات و وسایل مکانیکی و قطعات، 
محصولات پتروشیمی و شیمیایی، سنگ و مواد کانی و 

معدنی و محصولات دامی است.
رییس اتــاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی 

تبریــز گفت: در این مدت یک هزار و ۱۱۰ فقره کارت 
بازرگانی از ســوی این اتاق صادر و تمدید شده که از 
ایــن تعداد ۹۹کارت حقیقی و ۲۴۵ فقره کارت حقوقی 
صادر و ۱۸۳کارت حقیقی و ۵۸۳ کارت حقوقی تمدید 

شده است.
ژائله، تعداد کارت های عضویت صادره و تمدید شده در 
۱۱ ماه سال جاری را ۴۵۵ فقره اعلام کرد و ادامه داد: از 

این تعداد ۲۱۰ کارت حقیقی و ۷۶ کارت حقوقی صادر و 
۹۶ کارت حقیقی و ۷۳ کارت حقوقی تمدید شده است.

رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تبریز 
یادآوری کرد: در این مدت ۱۷ هزار و ۷۶۳ جلد کارنه تیر 
از ســوی اتاق بازرگانی تبریز صادر و ثبت شده که این 
تعداد در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته سه هزار و 

۴۲۷ فقره افزایش یافته است.

ژائلــه، ادامه داد: در ۱۱ ماه ســال جاری ۳۷ جلســه 
کارگروه شورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی 
و ۱۱جلسه اصلی در این اتاق تشکیل شده و ۶۶ دستور 
جلسه، ۸۱ مصوبه استانی، ۶۰ پیشنهاد ملی، ۱۶ دستاورد 
ملی و استانی، ۲۱ مصوبه اجرا شده و ۶۰ مصوبه در حال 

پیگیری استانی حاصل تشکیل این جلسات است. 
وی با اشــاره به وظایف شورای گفت و گوی دولت و 
بخش خصوصی استان اظهار داشت: این شورا محلی 
برای تبادل نظر و گفت و گوی دولت، بخش خصوصی 
و قوه قضاییه اســت و وقتی مصوبه ای در آن تصویب 
می شود قطعا ســازمان دولتی مزبور موظف به اجرای 

آن است.
رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تبریز 
گفت: اخیرا شائبه ای مبنی بر انتقاد استاندار آذربایجان 
شرقی از اجرایی نشدن مصوبات شورای گفت و گوی 
استان مطرح شده است که سخنان استاندار خطاب به 
مدیران دولتی و تاکیدی به آنان برای پیگیری درست 

مصوبات شورا بود.
ژائلــه، افزود: اتاق تبریــز کار پیگیری مصوبات را به 
درســتی انجام داده و قطعا اجــرای مصوبات بر عهده 
اتاق نبوده و بخش های دولتی موظف به اجرا هستند 

و سخنان استاندار نیز ناظر بر این موضوع بود.
رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تبریز 
با بیان اینکه باید قدردان کارآفرینان و فعالان اقتصادی 
جامعه بــود، یادآوری کرد: باید از افرادی که به افزایش 
اشتغال و درآمدزایی در کشور کمک کرده اند، قدردانی 
کرد چراکه بخش خصوصی در زمان و شرایط کنونی، بار 

سنگینی را به دوش می کشد. 

خبر

نماینده عالی دولت در اســتان البرز 
گفت: ایجاد ۶۰ هزار اشتغال در سال 
۱۴۰۱ را در دســتور کار داریم و برای 
این امر باید مشکلات و زیرساخت های 
شهرک های صنعتی استان را متناسب 

با اهداف، حل کنیم.
مجتبی عبداللهی در شورای تخصصی اشتغال 
استان که روز یکشنبه در سالن شهدای دولت 
استانداری برگزار شد، ضمن تبریک ماه و اعیاد 
شــعبانیه، افزود: برای کاهش نرخ بیکاری در 

استان، برنامه محور و با جدیت وارد عمل شده ایم.
وی ادامه داد: اکنون نرخ بیکاری البرز ۸.۳ درصد اســت و شرایط خوبی را در 
مقایسه با آمار کلی کشور داریم ولی در نظر داریم که این رقم را برای سال آینده 

به ۷ درصد برسانیم.
عبداللهی گفت: تمامی مدیران و مسئولان استان باید با ایجاد کار و فعالیت 

های گسترده در این راستا همگام و همراه باشند.
وی افزود: اکنون بســیاری از شــهرک های 
صنعتی استان به نیروی کار نیاز دارند از این رو 
درصدد هستیم که ارتباط موثری بین کارجویان 

و کارفرمایان ایجاد کنیم.
استاندار البرز گفت: ایجاد ۶۰ هزار اشتغال در 
سال ۱۴۰۱ را در دستور کار داریم و برای این امر 
باید مشکلات و زیرساخت های شهرک های 

صنعتی استان را متناسب با اهداف، حل کنیم.
نماینده عالی دولت در استان البرز افزود: باید 
بازارچه ها و نمایشگاه های عرضه صنایع دستی و تولیدات خانگی بویژه برای 

زنان سرپرست خانوار در تمامی شهرستان های استان راه اندازی شود.
مجتبی عبداللهیگفت: باید کارگروه های ویژه کارآفرینان و نخبگان در استان 
 برای ایجاد ارتباط بین جامعه نخبه متقاضی شــغل و کار آفرینان راه اندازی

 شود.

جلســه هم اندیشی مدیر، معاونین و 
روسای واحدهای ســتاد و عملیاتی 
شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منطقه البرز با انجمن صنفی صاحبان 
نفتی  فــرآورده های  مجاری عرضه 
اســتان البرز در سالن آمفی تاتر این 

شرکت برگزار شد.
قلندرزاده رئیس روابط عمومی این منطقه با 
اشــاره به نزدیک شدن پایان سال و تعطیلات 
نوروز، ارائه خدمات مطلوب به شهروندان را هدف 

منطقه البرز و انجمن صنفی جایگاهداران دانست و گفت: در جلسه هم اندیشی 
امروز، بررسی اجمالی عملکرد سال ۱۴۰۰ ، برنامه ریزی سوخترسانی در سال 
۱۴۰۱ و رفع دغدغه ها و مشکلات صاحبان مجاری عرضه سوخت مورد بررسی 

و تبادل نظر قرار گرفت.
قلنــدرزاده افــزود: آمادگی و همــکاری همه جانبه شــرکت ملی پخش 

فرآورده هــای نفتــی منطقه البــرز و انجمن 
صنفــی جایگاهداران اســتان جهــت ارایه 
خدمات بــا کیفیت به مصرف کننــدگان در 
ایام پیش رو و در طول ســال بعنوان مطالبات 
 حقوق شــهروندی از اولویت ما بوده و هست.
وی در ادامه عنوان کرد: البرز چهارمین اســتان 
پرجمعیت کشور و شاهراه مواصلاتی ۱۳ استان 
است که شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منطقه البرز با سوخترسانی به ۷۵ جایگاه عرضه 
سوخت مایع با فروش روزانه بیش از ۳ میلیون و 
۵۰۰ هزار لیتر بنزین ، بیش از ۱ میلیون و ۱۰۰هزار لیتر نفتگاز و ۷۰۰ هزار متر 
مکعب گاز طبیعی فشرده )CNG( وظیفه سوخترسانی به شهروندان را در استان 
بر عهده دارد.  در ادامه این نشست صاحبان مجاری عرضه سوخت مایع استان 
البرز، درخواستها،پیشنهادات و مشکلات مجاری عرضه را مورد بحث و بررسی 

قرار داده و خواستار استمرار چنین نشستهایی در تمام طول سال شدند.

 بازارچه ها و نمایشگاه های موقت 
در تمامی شهرستان های البرز ایجاد شود

 جلسه هم اندیشی مدیر،معاونین و روسای منطقه البرز 
با جایگاهداران استان البرز

آذربایجان شرقی – مسلمی : اســتاندار آذربایجان 
شرقی با تأکید بر اینکه سیاست ها و اقدامات مربوط 
به تنظیم بازار باید پیوست رسانه ای و فرهنگی داشته 
باشد، گفت: عامل بخشــی از تورم در بازار کالاهای 
اساسی، روانی است و انعکاس اقدامات و بازرسی های 

میدانی، اثر به سزایی بر کنترل این عامل دارد.
عابدین خرّم در جلسه قرارگاه امنیت غذایی استان، اظهار داشت: 
سیاســت تنظیم بازار یکی از کارهای ضــروری بود که در دولت 
مردمی به اولویت تبدیل شد و تلاش ها و پیگیری های دستگاه های 
مسئول در این حوزه باعث ثبات در تأمین و توزیع کالا هستیم. وی 
افزود: سپردن مسئولیت تأمین و توزیع محصولات غذایی به جهاد 
کشاورزی، اقدام درستی است؛ چراکه تعدد متغیرها، تصمیم گیری 
را ســخت می کرد.خرّم با اشاره به اینکه تنظیم بازار، تابع عرضه و 
تقاضاست و این دو بخش باید هماهنگ باشند، افزود: در سال های 

گذشته، بخش های تأمین و توزیع کالا هماهنگ نبودند و نگرانی 
شــدیدی درخصوص کالاهای اساسی وجود داشــت؛ اما امروز 
تلاش های کارشناسان جهاد باعث آرامش و طمأنینه در تامین و 

توزیع کالا شده است.
وی با اشــاره به اینکه نرخ تورم در آذربایجان شــرقی نسبت به 

استان های دیگر بیشتر است، افزود: بخشی از علت این رخداد، روانی 
است و اگر اقدامات مربوط به تنظیم بازار، پیوست رسانه ای و فرهنگی 

داشته باشد، اثر بسزایی در کنترل تورم خواهد داشت.
استاندار آذربایجان شرقی با تأکید بر اینکه مسئولان باید با حضور 
میدانی در عرصه، نتیجه تصمیمات و اقدامات خود را لمس کنند، 
افزود: باید در بازرسی ها و نظارت های میدانی اهتمام بیشتری داشته 
باشیم و این بازرسی ها در سطح جامعه منعکس شود. وی افزود: در 
بحث نان، کنترل از مبدأ تا نانوایی ضعیف است و شاهد فروش آرد 
یارانه ای در بازار آزاد و کاهش کیفیت نان هستیم؛ لذا کنترل قیمت 
و کیفیت نان بسیار مهم است. خرّم در خصوص عرضه میوه شب 
عید نیز با بیان اینکه در کوتاه مدت برنامه ریزی منسجمی شده است 
تا آحاد مردم به میوه دسترسی داشته باشند؛ گفت: در میان مدت باید 
میادین عرضه میوه در قالب بازارچه های محلی احداث شده و این 

محل ها به طور مستمر رصد و پایش شوند.

پیوست رسانه ای برای برنامه های تنظیم بازار ضروری است
استاندار آذربایجان شرقی:

نائب رئیس کمیسیون بازرگانی اتاق البرز با اشاره به 
اینکه خودروسازان بزرگ کشور باید از مدت ها قبل 
برای تولید خودروهای برقی اقدام می کردند، گفت: 
امید است که توان علمی، فنی و تجربی شرکت آی 
تک موتور برای توسعه و گسترش ساخت و تولید این 

خودروها به کار برده شود.
مرتضی کوهنورد در حاشیه آئین رونمایی از نخستین خودروی 
برقی ایرانی با نام »اکســیژن« که در شهر شیراز برگزار شد، بیان 
کرد: با توجه به قدمت و توانمندی شرکت های خودروساز ایرانی، 
انتظار می رفت که این اتفاق مهم سال ها قبل توسط شرکت های 

مذکور عملیاتی شود.
وی ادامه داد: اگر خودروسازان کشور ساخت خودروهای برقی را 
پیش از این آغاز کرده بودند، در حال حاضر به پیشرفت های زیادی 
در این عرصه می رسیدیم و همپای دیگر کشورها در این صنعت 
حرکت می کردیم، اما متاسفانه اکنون در ساخت خودروی برقی از 
کشــورهایی نظیر چین و کره جنوبی که سابقه ای کمتر از ایران 

دارند، عقب تر هستیم.
نائب رئیس کمیسیون بازرگانی اتاق البرز با ابراز خرسندی از اینکه 
تولید نخستین نمونه خودروی برقی در کشور به همت متخصصان 
ایرانی در بخش خصوصی محقق شده است، افزود: امید است که 
در آینده ای نزدیک شاهد موفقیت های بیشتر در این زمینه باشیم.

وی با اشــاره به نقش مهم خودروهای برقی در راستای کاهش 
مصرف ســوخت فســیلی گفت: حذف مصرف بنزین در چنین 
خودروهایــی نه تنها موجب کاهــش آلودگی هوا بــه ویژه در 
کلانشهرها اســت، بلکه امکان افزایش درآمد و ارزآوری از محل 

صادرات بنزین را نیز برای دولت فراهم می کند.
کوهنورد افزود: بحث هوشمندسازی این خودرو برقی با همکاری 
شرکت ونداد خاورمیانه از فعالان حوزه فناوری اطلاعات استان البرز 
انجام شد و هدف آتی این شرکت دستیابی به یک خودروی کاملا 
هوشمند و فرمان پذیر است که به سادگی و در سریع ترین زمان 
ممکن توانایی ارائه عملکرد لازم را داشته باشد و اطلاعات مورد نیاز 

را بر بستر شبکه های ارتباطی ارسال کند.
وی عنوان کرد: در مراسم رونمایی از از این خودرو، امکان احراز 

هویت با اثرانگشت و طراحی اپلیکیشن اختصاصی که امکان کنترل 
قســمت های مختلف خودرو با استفاده از آن اپلیکیشن بر روی 
موبایل را امکان پذیر می کند برای تمامی عملکردهای ماشــین 

تست و دستورات هوشمندانه و بدون خطا انجام شد.
در بخش دیگری از این گفتگو و بر اساس سخنان متخصصان 
فناوری مجموعه ونداد خاورمیانــه در خصوص برنامه های آتی 
این شــرکت به مواردی از جمله فعال سازی حالت ایمن با امکان 
تشخیص لرزش های غیرعادی در خودرو، سیستم sos، امکان 
ارسال لوکیشن دقیق به صورت پیامک برای مواقع ضروری و البته 
امکان طراحی و اجرای آپشن ها به درخواست مشتری پس از طی 

فازهای تحقیقاتی بعدی اشاره شد.
متخصصان این مجموعه اذعان داشتند که دانش فنی این طرح به 
گونه ای پیش برده شده است که تمامی امکانات طراحی شده برای 
پلتفرم خودروی تمام برقی با نام »کسیژن« قابلیت اجرا بر روی سایر 
خودروها را نیز داشته و از این لحاظ آمادگی کامل برای پیاده سازی 

آن بر روی خودروهای شخصی وجود دارد.
لازم به توضیح اســت که مرکز طراحی خودروهای هوشمند با 
مشارکت شرکت کارخانه های مخابراتی ایران، دانشگاه صنعتی 
شیراز و شرکت خودروسازان جنوب تشکیل و هم زمان با مراسم 
رونمایی از خودروی اکسیژن افتتاح شد، این مرکز برای همکاری با 

خودروسازان کشور در زمینه هوشمندسازی آمادگی دارد.

رئیس اتحادیه برنج فروشان بابل گفت: کشاورزان 
تمایلی برای فروش برنج کیلویــی ۶5 هزار تومان 
ندارند، و به سختی برنج کیلویی 7۰ هزار تومان عرضه 
می کنند از این رو به آشنایان خود بدون ارائه فاکتور و 
یا بارنامه و به اصطلاح رفاقتی برنج کیلویی 7۰ هزار 

تومان عرضه می کنند.
حسن تقی زاده در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به ثبات نرخ برنج در 
هفته های اخیر، بیان کرد: بعد از اینکه دولت برای کنترل قیمت ها 
در بازار برنج قیمت دستوری کیلویی ۶۵ هزار تومان را اعلام کرد 
نرخ برنج ثابت ماند و روند افزایشــی قیمت این محصول کنترل 
شد اما از سوی دیگر میزان خرید و فروش در حجم قابل توجهی 

کاهش پیدا کرد.
وی با اشاره به قیمت انواع برنج ایرانی در بنکداری، گفت: طارم 

و هاشمی بودار نشــده کیلویی ۷۰ هزار تومان و بودار شده طارم 
و هاشــمی کیلویی ۷۵ هزار تومان، فجر کیلویی ۵۵ هزار تومان، 
شیرودی کیلویی ۴۵ هزار تومان و ندا کیلویی  ۴۲ هزار تومان خرید 

و فروش می شود.
این فعال اقتصادی با بیان اینکه بســیاری از فروشندگان از ارائه 
فاکتور فروش اجتناب می کنند، بیان کرد: ارائه فاکتور به معنی فروش 
با نرخ دستوری است و از آنجایی که این نرخ کمتر از قیمت مورد 
توافق کشاورزان است بسیاری از فروشندگان از ارائه فاکتور اجتناب 
می کنند علاوه بر این فروشگاه های زنجیره ای نیز  از عرضه برنج 
ایرانی اجتناب کرده اند از این رو بازار این محصول روزهای آرامی را 

سپری می کند.
رئیس اتحادیه برنج فروشــان بابل، گفت: برنج خارجی در بازار 
فراوان است و با کاهش قدرت خرید و افزایش قیمت برنج ایرانی 

تمایل برای خرید برنج خارجی در بازار افزایش پیدا کرده است.
تقی زاده با بیان اینکه کشاورزان تمایلی برای فروش برنج کیلویی 
۶۵ هزار تومان ندارند، گفت: کشــاورزان به سختی برنج کیلویی 
۷۰ هزار تومان عرضه می کنند از این رو به آشنایان خود بدون ارائه 
فاکتور و یا بارنامه و به اصطلاح رفاقتی برنج کیلویی ۷۰ هزار تومان 

می فروشند.
حسن تقی زاده رئیس اتحادیه برنج فروشان بابل ادامه داد: به نظر 
من با حذف ارز ترجیحی، قیمت برنج داخلی پیش از برداشت برنج 
در خرداد سال آینده افزایش نرخ را تجربه خواهد کرد؛ علاوه بر این 
خبر افزایش دســتمزد کارگران تاثیر خود را بر قیمت محصولات 
خواهد گذاشت و بدون تردید در سال آینده با حذف مصوبه قیمت 
دستوری برنج شاهد افزایش مجدد نرخ برنج داخلی در بازار خواهیم 

بود.

 خودروسازان بزرگ کشور باید از مدت ها قبل برای تولید خودروهای برقی اقدام می کردند

فروشندگان برنج تمایلی برای ارائه فاکتور ندارند
افزایش احتمالی قیمت برنج با حدف ارز ترجیحی

نائب رئیس کمیسیون بازرگانی اتاق البرز:

شهردار: 

یک منطقه جدید تجاری و اداری باید در کلانشهر کرمانشاه ایجاد شود
: شــهردار  الهــه فرهــادی  کرمانشــاه - 
ــه اینکــه  ــا اشــاره ب کلانشــهر کرمانشــاه ب
ــاه کشــش  ــوده کرمانش ــت فرس ــروز باف ام
ــاری و  ــز تج ــع و مراک ــه مجتم ــن هم ای
اداری را نــدارد، گفــت: بایــد یــک منطقــه 
کلانشــهر  در  اداری  و  تجــاری  جدیــد 
کرمانشــاه ایجــاد شــود تــا بســیاری از 
کســبه، صنــوف و پزشــکان بــه ایــن مــکان 

ــوند. ــل ش ــد منتق جدی
نــادر نــوروزی در نشســت خبــری بــا 
ــاه  ــیان کرمانش ــل پارس ــگاران در هت خبرن
ــد  ــه جدی ــن منطق ــاد ای ــا ایج ــزود: ب اف
از مشــکلات  بســیاری  اداری  و  تجــاری 
شــهر حــل می شــود و ایــن در حالــی 
و  تبریــز  اســت کــه شــهرهای چــون 

اصفهــان ایــن کار را انجــام داده انــد.
آمادگــی  از  همچنیــن  ادامــه  در  وی 
ــار  ــدان تره ب ــال می ــرای انتق ــهرداری ب ش
بــه ۶۲ هکتــار زمیــن تهیــه شــده در 
ماهیدشــت در صــورت رضایــت کســبه 
زمیــن  افــزود: ۳۰ هکتــار  و  داد  خبــر 
در  مُلاحســینی  شــهرک  پشــت  در 
ــاری  ــازمان همی ــر س ــم و اگ ــر گرفتی نظ
همــه  باشــد  داشــته  را  لازم  همــکاری 
ــاد  ــی جعفرآب ــی و ضایعات ــاغل بازیافت مش
ــد  ــهرک جدی ــه ش ــد ب ــینی بای و ملاحس

بازیافتــی منتقــل شــود.
هــای  آلودگــی  کرمانشــاه  شــهردار 
معضــلات  از  دیگــر  یکــی  را  بصــری 
ــیاری از  ــت: بس ــت و گف ــهر دانس ــن ش ای
تابلوهــای اضافــی نصــب شــده در شــهر را 
ــبه  ــا ۲۰۰ کس ــن ب ــم و همچنی برمی داری
مذاکــرات لازم انجــام شــده تــا طــرح 
ــی شــود و  ــا اجرای ــازی تابلوه همســان س
ــا ابعــاد مشــخص  هــر مغــازه یــک تابلــو ب

ــد. ــب کن را نص
ســفرهای  درصــد   ۲.۵ انجــام   •
ــق  ــاه از طری ــهری کرمانش درون ش

نــاوگان عمومــی
شــهردار کرمانشــاه در ادامــه ایــن نشســت 
ــد  ــه ۶۰ درص ــه اینک ــاره ب ــا اش ــری ب خب
کشــورهای  در  درون شــهری  ســفرهای 
ســفرها  ایــن  درصــد   ۳۰ و  پیشــرفته 
و  نــاوگان حمــل  از طریــق  تهــران  در 
نقــل عمومــی انجــام می شــود، گفــت: 
متاســفانه فقــط ۲ و نیــم درصــد ســفرهای 
ــاوگان  ــق ن درون شــهری کرمانشــاه از طری
ــود. ــام می ش ــی انج ــل عموم ــل و نق حم

نــوروزی افــزود: اســتفاده نکــردن از ناوگان 
حمــل و نقــل عمومــی منجــر بــه افزایــش 

ترافیــک در شــهر و افزایــش هزینه هــا 
مــی شــود لــذا از همــه شــهروندان تقاضــا 
مــی کنیــم از وســایل نقلیــه شــخصی 
اســتفاده نکننــد تــا از بــار ترافیکــی شــهر 

کاســته شــود.
• ســال آینــده ۹۳ دســتگاه اتوبــوس 
ــی  ــل عموم ــل و نق ــاوگان حم ــه ن ب

کرمانشــاه اضافــه مــی شــود
ــهرک و  ــه ۳۰ ش ــه اینک ــاره ب ــا اش وی ب
ــه  ــهری ب ــفرهای درون ش ــرای س ــه ب محل
خطــوط اتوبــوس رانــی نیازمندنــد، افــزود 
ــو  ــوس ن ــی ۹۳ دســتگاه اتوب : در ســال آت
کــه خریــداری شــده و دارای امکانــات 
ــوط  ــه خط ــت را ب ــتری اس ــی بیش رفاه
ــت  ــرعت حرک ــا س ــم ت ــی کنی ــه م اضاف
ــر در  ــه الان ۱۵ کیلومت ــاه را ک در کرمانش
ســاعت اســت حداقــل بــه ۲۰ کیلومتــر در 
ــت  ــی اس ــن در حال ــانیم و ای ــاعت برس س
کــه ایــن شــاخص در تهــران ۳۰ کیلومتــر 

ــت. ــاعت اس در س
ــاه  ــه کرمانش ــر اینک ــد ب ــا تاکی ــوروزی ب ن
بــا انباشــتی از عقــب افتادگــی هــا مواجــه 
اســت و در حــوزه هــای مختلــف شــاخص 
هــای یــک کلانشــهر را نــدارد، گفــت: برای 
ــت  ــکلات هش ــل مش ــکار و ح ــه راه ارائ
در  ســکونت  و  ســاز  و  ســاخت  محــور 
ــی و  ــردد، مســایل مال ــک و ت ــهر، ترافی ش
ــگ شــهر، مســایل  اقتصــادی شــهر، فرهن
درون شــهرداری، تعامــل بــا شــورای شــهر 
و مدیریــت یکپارچــه شــهری را بــه صورت 
ــدی  ــت بن ــی و اولوی ــور بررس ــئله مح مس
کردیــم تــا در پایــان یــک دوره شــهروندان 
ــود  ــهر خ ــی و ش ــرات در زندگ ــن تغیی ای

ــد. مشــاهده کنن
ــه  ــت منطق ــهرداران هش ــرد ش • عملک
بــر اســاس مقابلــه بــا ســاخت و 
ســازهای غیرمجــاز ســنجیده می شــود

بــه  اشــاره  بــا  کرمانشــاه  شــهردار 
ــاخته  ــای س ــاختمان ه ــه س ــه هم اینک
عرضــه،  و  اســت  تخلــف  دارای  شــده 
و  عــده ای  طلبــی  منفعــت  و  تقاضــا 
باعــث  همچنیــن عملکــرد شــهرداری 
ــن مشــکلات شــده اســت درخصــوص  ای
ــم  ــکلات ه ــن مش ــل ای ــای ح راهکاره
ــه  ــق ســاخت و ســاز منجــر ب گفــت: رون
افزایــش شــغل مــی شــود امــا از تخلــف 
ــد  ــه قواع ــم بطوریک ــی کنی ــری م جلوگی
شهرســازی را تغییــر مــی دهیــم، جرایــم 
کمیســیون مــاده ۱۰۰ را افزایــش دادیــم 
ــاخت  ــر س ــهرداری ب ــی در ش و اداره کل
ــن در  ــد و ای ــی کن ــارت م ــازها نظ و س
ــهرداران  ــرد ش ــه عملک ــت ک ــی اس حال
ــه  ــاس مقابل ــر اس ــم ب ــه ه ــت منطق هش
غیرمجــاز  ســازهای  و  ســاخت  بــا 

ــود. ــی ش ــنجیده م س
ــروژه منوریــل و پیــاده راه مــدرس  وی پ
و  بیشــتر  مطالعــات  بــه  منــوط  را 
ــرو  ــن را در گ ــه کابی ــروژه تل ــروع پ ش
ــاق  ــی ط ــگاه جهان ــی پای ــت اصول موافق
ــراث  ــات وزارت می ــر مطالع ــتان، دفت بس
فرهنگــی و اداره کل میــراث فرهنگــی 
اســتان دانســت و ادامــه داد: راه انــدازی 
ــه کســی واگــذار شــده  شــهربازی هــم ب
ــه  ــت و ب ــی لازم را نداش ــه توانای ــود ک ب
ســرمایه گذار  جــذب  فراخــوان  زودی 
ــرای شــهربازی کرمانشــاه منتشــر مــی  ب
ــه  ــرای هم ــی ب ــی تفریح ــا مکان ــود ت ش
ــالمندان را در  ــا س ــودکان ت ــنین از ک س

ــد. ــرار ده ــردم ق ــار م اختی
ــان ایــن نشســت خبــری از پوســتر  در پای
جشــن جهانــی نــوروز کــه ۲۵ اســفند بــه 
میزبانــی کرمانشــاه ســاعت ۲۰ در محوطــه 
طــاق بســتان برگــزار مــی شــود، رونمایــی 

شــد. 
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